
Protokół Nr  15/08 
z posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

w dniu 18 czerwca 2008 r. 
 
 

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przedstawienie Projektu PFRON – Trener pracy. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przystąpienia przez Miasto Białogard do 

realizacji partnerskiego projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki 2007-2013 Priorytet VII Promocja Integracji Społecznej, współfinansowanego ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego – druk J. 

 Przedstawia: Mariola Chełminiak, Dyrektor MOPS 
4.  Projekty organizacyjne szkół i przedszkoli na rok szkolny 2008/2009. 
5. Zapoznanie się z wnioskami Burmistrza Miasta w sprawie kandydatów do nagród dla 

uczniów za osiągnięcia w nauce i sporcie za rok szkolny 2007/2008. 
6. Informacja na temat przygotowań do organizacji turnieju miast „Bitwa o krowę”. 

Pkt 3, 4, 5 przedstawia: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i 
Spraw Społecznych 

7. Zaopiniowanie regulaminu przydziału mieszkań w budynkach BTBS przy partycypacji 
Miasta.  Przedstawia: Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza. 
 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał na XXVII Sesję Rady Miejskie w sprawie: 
-  nadania imienia Gimnazjum Nr 2 w Białogardzie – druk L, 

   - zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o  charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie miasta Białogard – druk Ł, 

Przedstawia: Krzysztof Stobiecki, Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Spraw 
Społecznych 

- zaciągnięcia długoterminowego preferencyjnego kredytu z Funduszu Rozwoju Inwestycji 
Komunalnych na sfinansowanie przygotowania projektu przedsięwzięcia inwestycyjnego 
„Budowa krytych basenów kąpielowych w Białogardzie” – druk H, 

- zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2008 – druk I’, 
- poręczenia przez Miasto Białogard za zobowiązania z tytułu kredytu zaciągniętego przez 

Parafię Rzymsko-Katolicką pod wezwaniem Najświętszego Serca Pana Jezusa w 
Białogardzie – druk N, 

- zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego Miasta Białogard na 
lata 2003-2010 – druk F, 
Przedstawiają: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta i Zbigniew Raczewski, Zastępca 
Burmistrza 

9. Sprawy różne. 
10. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 
Ad 1 
 Posiedzenie o godz. 8.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Janusz Turnik. Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia i przedstawiony 
porządek Komisji. Ponadto Komisja przegłosowała odłożenie w pkt 4 opinii w sprawie 
przedszkoli  i pkt 7: za-4 (jednogłośnie). 

 1



Ad 2 
 Dyrektor MOPS przedstawiła projekt PFRON – Trener pracy. Celem jego jest 
uświadamianie, że pracodawcy mogą zatrudniać osoby niepełnosprawne. Całkowity koszt 
projektu wynosi 780 tys. zł. Udział własny był przewidziany w ramach środków MOPS. 
Istnieje możliwość pozyskania środków w ramach Powiatowego Urzędu Pracy. Kadra to 10 
trenerów, 1 doradca zawodowy, koordynator projektu. Obecnie 23 osoby są objęte projektem, 
które wyraziły chęć. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Harłacz – pytał kto zasiada na liście trenerów pracy? 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że osoby z kwalifikacjami. 
J.Harłacz – prosił o przekazanie listy imiennej. Radny pytał dlaczego z tych środków nie 

zostały pokryte zajęcia na warsztaty terapii zajęciowej?  
Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że jest  200 osób, które mają orzecznictwo. Docelowo ma być 

50, w tym 40 zatrudnionych. Pieniędzy na terapię zajęciową nie uwzględniła w tym 
projekcie.  

J.Harłacz – prosił o listę trenerów pracy. Jeżeli to ma być dla osób bliskich Burmistrzowi, 
aby otrzymywać pieniądze -  to się mija z celem. 

A.Świrko – pytał czy były rozmowy na komisji merytorycznej? Przewodniczący Rady pytał czy 
Pani Dyrektor nie uważa, żeby była potrzeba  rozmawiania o takich działaniach z 
Komisją Rady? 

Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że nie przedstawiała tego na komisji Rady, ale może 
przedstawiać. 

J.Leszczyk – wskazał na zapis w programie, że są środki na przygotowanie trenerów pracy a 
Dyrektor ma już środki. 

Dyrektor MOPS – poinformowała, że w kwietniu zostało zawarte porozumienie i przekazane 
środki z Pefronu. Pani Skarbnik powiedziała, żeby przekazać sprawę do Rady po 
podpisaniu środków. 

A.Świrko – stwierdził, że są dwie różne sprawy:  przyjęcie środków i zapoznanie komisji. 
J.Turnik – prosił, aby informacje przekazywać w formie pisemnej, na co te środki zostaną 

przeznaczone.  
J.Leszczyk – pytał kto będzie zatrudniał te osoby?  
Dyrektor MOPS – wyjaśniła, że rozmowy były prowadzone z 30 pracodawcami. Osoby, które 

po stwierdzeniu stanu zdrowia  wyrażą zgodę na pracę mogą być zatrudnione. Nie ma 
żadnych obostrzeń. 

K.Sosnowski – pytał czy są korzyści dla pracodawców? 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że tak, bo to osoby niepełnosprawne. Dyrektor MOPS 

dodała, że poszukiwanie pracy odbywało się w ten sposób, że osoby chodziły po 
pracodawcach. 

J.Turnik – pytał z kim MOPS będzie współpracował w realizacji tego projektu?. 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że współpraca dotyczy w szczególności sklepów 

chemicznych i kosmetycznych. Były też prowadzone rozmowy z Dyrektorami OPS i 
Stowarzyszenia „Przytulisko”. 

A.Świrko – pytał czy to się nie odbywa w kręgu osób, którymi są trenerzy? 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że też. 
J.Leszczyk – pytał  jaki jest klucz doboru trenerów? 
A.Świrko – pytał czy upowszechniono wiedzę? 
J.Turnik – pytał czy komisja może otrzymać informację o podpisaniu umów z trenerami? 
Dyrektor MOPS – stwierdziła, że nie może powiedzieć na dzień dzisiejszy nt. umów z 

trenerami pracy. Nie upowszechniono wiedzy w tej sprawie. 
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K.Jarosz – pytał jakie wykształcenie musi mieć trener pracy? 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że musi mieć wykształcenie wyższe i  doświadczenie w 

pracy z osobami niepełnosprawnymi. 
A.Świrko – stwierdził, że należało sięgnąć po ludzi z firm, którzy poszukają miejsc pracy. 

Przewodniczący Rady pytał dlaczego nie nagłaśniają tego, nie szukają możliwości. To 
dzieje się w zamkniętym kręgu. To samo było w CIS.  

J.Turnik – pytał czy były prowadzone rozmowy z Urzędem Miasta odnośnie CIS? Brak jest 
informacji DPS i CIS w tej sprawie. 

A.Świrko – stwierdził, że w firmie „Imperial” nie znaleziono trenera pracy a to zakład pracy 
chronionej. Pojawiają się domniemania, gdy okazuje się, że nikt nic nie wie. Komisja 
powinna być partnerem w takich poczynaniach. 

J.Leszczyk – stwierdził, że w konkursie ofert winno się zapisać ilość osób. 
K.Sosnowski – pytał w jaki sposób zostały wybrane 23 osoby i  jak się o tym dowiedziały? 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że  przez trenerów, PCPR, PUP. 
A.Świrko – stwierdził, że to powinno być publicznie nagłośnione w oparciu o określone 

kryteria.  
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że nie może podać listy trenerów pracy, bo to obejmuje 

ochrona danych osobowych. 
Z-ca Burmistrza – stwierdził,  że taka lista będzie przekazana. 
 
 
Ad 3 
 Projekt uchwały w sprawie  przystąpienia przez Miasto Białogard do realizacji 
partnerskiego projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
2007-2013 Priorytet VII Promocja Integracji Społecznej, współfinansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego – druk J przedstawiła Dyrektor MOPS. 
 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
A.Świrko – powiedział, że rada winna być poinformowana o staraniach. Pani Dyrektor  

podpisała umowy a nie ma uchwały rady, to złamanie prawa. 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że jest podpisana umowa z Burmistrzem i Starostą o 

współpracy, kolejna będzie podpisana między dyrektorami.  
J.Turnik – pytał o poszerzenie oferty pomocy rodzinie. 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że jest poradnictwo psychologiczne, prawnicze  na czas 

trwania projektu. 
J.Harłacz – pytał dlaczego MOPS do dnia dzisiejszego w sprawie pogorzelców nie zajął 

stanowiska, aby udzielić  pomocy. 
J.Turnik – pytał jaki jest czas trwania projektu? 
Dyrektor MOPS – odpowiedziała, że projekt trwa do końca roku. Można przedłużyć umowę 

na następne lata przez EFS. 
A.Świrko – zgłosił wniosek aby Dyrektor MOPS przedkładała wcześniej informacje o 

konkursach, przedsięwzięciach, zamierzeniach i porozumieniach zakresie pracy komisji. 
 
 Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek, aby Dyrektor MOPS 
przedkładała wcześniej wszelkie informacje o konkursach, przedsięwzięciach, zamierzeniach i 
porozumieniach, będących  w zakresie pracy Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 
Rady Miejskiej. 
Przegłosowano: za-3, przeciw-0, wstrzymało się-1. 

Wniosek skierowano do Dyrektora MOPS. 
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Komisja zaopiniowała w/w projekt uchwały pozytywnie, głosując:  
za-2 , przeciw-0, wstrzymało się-2. 

 

Ad 4 
 Projekty organizacyjne szkół  na rok szkolny 2008/2009 przedstawił Naczelnik Wydz. 
Edukacji, Kultury, Promocji i Spraw Społecznych. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
A.Świrko – powiedział, że powinna być informacja o żłobku. 
B.Stanczewski – stwierdził, że w związku z tym, że z dniem 30 maja br. minął  termin 

przekazania opinii  do Wydz. Edukacji Urzędu Miasta należy zwrócić się z pismem o 
przyspieszenie zaopiniowania projektów organizacyjnych szkół. 

J.Leszczyk – stwierdził, że z projektów wynika dużo wakatów w szkołach. 
Naczelnik EKP –  powiedział, że dyrektorzy poszukują nauczycieli zwłaszcza języków obcych, 

ale nie ma zainteresowania. 
 
 Komisja zaopiniowała pozytywnie projekty organizacyjne szkół na rok szkolny 
2008/2009, głosując: za- 4 (jednogłośnie). 
 
 
Ad 5 
 Komisja zapoznała się z wnioskami Burmistrza Miasta w sprawie kandydatów do 
nagród dla uczniów za osiągnięcia w nauce i sporcie za rok szkolny 2007/2008, stanowiącymi 
załącznik do protokołu. 
 
 
Ad 6 
 Informację na temat przygotowań do organizacji turnieju miast „Bitwa o krowę” 
przedstawił Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Spraw Społecznych. Materiał 
stanowi załącznik do protokołu. Wyjazd odbędzie się o godz. 9.30 spod Urzędu Miasta. 
Komisja zapoznała się z przedstawioną informacją, nie wnosząc uwag. 
 
Ad 8 
Komisja rozpatrzyła następujące projekty uchwał na XXVII Sesję Rady Miejskie w sprawie: 

-  nadania imienia Gimnazjum Nr 2 w Białogardzie – druk L, który przedstawił Naczelnik 
Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Spraw Społecznych, 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – stwierdził brak zapytania rodziny, dlatego proponował wstrzymać się z opinią. 

Komisja nie opiniowała w/w/ projektu uchwały. 
 

   - zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o  charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie miasta Białogard – druk Ł, którą 
przedstawił Naczelnik Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Spraw Społecznych, 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk – pytał czy podpisując decyzję dopisujemy  pouczenie. 
Naczelnik EKP – odpowiedział, że tak. Teraz umieścimy to także we wniosku. 
B.Stanczewski – proponował prowadzić wyrywkowe kontrole. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt, głosując: za-4 (jednogłośnie) . 
 
- zaciągnięcia długoterminowego preferencyjnego kredytu z Funduszu Rozwoju Inwestycji 

Komunalnych na sfinansowanie przygotowania projektu przedsięwzięcia inwestycyjnego 
„Budowa krytych basenów kąpielowych w Białogardzie” – druk H, który przedstawili: 
Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta i Zbigniew Raczewski, Zastępca Burmistrza, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt, głosując: za-3 , przeciw-0, wstrzymało się-1. 

 
- zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2008 – druk I’, który przedstawiła Skarbnik Miasta, 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt, głosując: za-3 , przeciw-0, wstrzymało się-1. 

 
- poręczenia przez Miasto Białogard za zobowiązania z tytułu kredytu zaciągniętego przez 

Parafię Rzymsko-Katolicką pod wezwaniem Najświętszego Serca Pana Jezusa w 
Białogardzie – druk N, który przedstawiła Skarbnik Miasta, 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk – poruszył sprawę  udostępnienia dla mieszkańców placu na parkowanie 

pojazdów. 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że plac będzie ogólnodostępny. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt, głosując: za-4 (jednogłośnie). 
 
- zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego Miasta Białogard na 

lata 2003-2010 – druk F, 
Przedstawili: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta i Zbigniew Raczewski, Zastępca 
Burmistrza 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk – pytał czy  realizując termomodernizacje Przedszkola Nr 1 przewidziany jest w 

najbliższych latach kapitalny remont wewnątrz? Czy są zapisy inspektora w tej sprawie? 
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że podobnie jak to miało miejsce w szkołach nie będzie 

przenoszenia dzieci. Stropy dobrze się zachowały. Belki stropowe są trwałe. Zapisy 
inspektora dotyczą jedynie prac zewnętrznych. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie w/w projekt, głosując: za- 2, przeciw-0, wstrzymało się-2. 
 
Ad 9 
 W sprawach różnych Przewodniczący Komisji pytał ile będziemy musieli dołożyć do 
funkcjonowania szkół? 
Skarbnik Miasta odpowiedziała, że nie ma takiej informacji 
 
Ad 10 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 13.15 
 
zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 
Przewodniczący  Komisji 

              
                    Janusz Turnik 
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